

Franckesche Stiftungen zu Halle

Liber Latinus In Vsum Puerorum Latinam Linguam Discentium Editus

Büsching, Anton Friedrich

Berolini, 1767

VD18 1347295X

Villae divisio.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

urn:nbn:de:gbv:ha33-1-190266

Villae diuisio.

Diuidatur villa in tres partes, urbanam, rusticam, et fructuariam. In rustica parte pecudibus fient stabula, quae neque frigore neque calore infestentur: omnia etiam stabula sic ordinentur, ne quis humor influere possit, et ut quisque qui ibi conceptus fuerit, quam celerissime dilabatur, ut nec fundamenta parietum corumpantur, nec ungulae pecudum. Lata bubilia esse oportebit pedes decem, vel minime nouem. Villico iuxta ianuam fiat habitatio, ut intrantium exeuntiumque conspectum habeat. Procuratori super ianuam, ob easdem causas, et is tamen villicum obseruet ex vicino. Bubulis pastoribusque cellae ponantur iuxta sua pecora, ut ad eorum curam sit opportunus excursus. In partis fructuariae tabulato congerantur frumenta, foenum, paleae, caeteraque pabula. Granaria modicis fenestellis aquilonibus inspirentur, nam ea coeli positio maxime frigida, et minime humida est, quae utraque perennitatem conditis frumentis afferunt. Circa villam deinceps haec esse oportebit, furnum et pistrinum, piscinas, et sterquilinia duo, vnum, quod noua purgamenta recipiat, et in annum conseruet, alterum, ex quo vetera vehantur: sed utrumque more piscinae deuexum leni cliuo, et extructum pauitumque solum habeat, ne humorem transmittant. Area optima est silice constrata, quod et celeriter frumenta deterun-